

World Under-17 Hockey Challenge , Tournament



United States

6



United States



Sweden

1	2	3	T
2	2	2	6
0	3	0	3



Sweden

3

FINAL +

Game ID: 2
Round: Preliminary
Group: B
Date: Nov 02, 2014
Time: 03:00 EST
Location: The Shores Recreation Centre, Lambton Shores, Ont.
Status: Final
Game Notes:
THREE POINTS FROM PASTUJOV HELP AMERICANS TO COMEBACK WIN
DAVID BRIEN
LAMBTON SHORES, Ont. – The United States relied on six different goal scorers as it doubled Sweden by a 6-3 score in the opening Group B game Sunday afternoon at the 2014 World Under-17 Hockey Challenge.
Led by Nick Pastujov’s goal and two assists and Patrick Khodorenko’s goal and assist, the Americans opened defence of the gold medal they won 10 months ago in Cape Breton, N.S., with a victory. Trent Frederic, Clayton Keller, Keeghan Howdeshell and Max Jones also scored the U.S., while William Fällström, Marcus Davidsson and Oliver Olsson found the back of the net for Sweden. Howdeshell got the scoring started at 6:45 of the first, muscling a Swedish defender off the puck and snapping a shot inside the far post past Gusten Lundh, and Jones cleaned up the rebound of a Khodorenko breakaway chance late in the period for a 2-0 American lead after 20 minutes.
Sweden came out firing in the second, tying the game before the six-minute mark of the middle frame; Fällström ripped a one-timer past U.S. netminder Joseph Woll on a power play at 3:57, and Davidsson tied it just 1:56 later.
Olsson gave the Swedes their first lead just past the midway mark of the period, but Frederic needed just nine seconds to bring the Americans back to even, and Khodorenko snapped a shot just under the cross bar with the U.S. holding the man advantage, making it a 4-3 game after two periods.
Keller gave the Americans some breathing room at 14:01 of the third period, taking a pass from Pastujov, circling in the offensive zone and beating Lundh up high, and Khodorenko capped the scoring into an empty net in the final minute.
Both teams went 1-for-5 on the power play, and the U.S. finished with a 34-24 edge in shots on goal.
The Americans will see the ice next on Monday when they face Slovakia at 3 p.m. ET, while the Swedes meet Canada Red in a 7 p.m. ET match-up, both at The Shores Recreation Centre.

PASTUJOV ACCUMULE TROIS POINTS ET LES AMÉRICAINS REMONTENT LA PENTE ET GAGNENT
DAVID BRIEN
LAMBTON SHORES, Ont. – Les États-Unis ont fait appel à six buteurs différents pour vaincre la Suède 6-3 lors du premier match du groupe B au Défi mondial de hockey des moins de 17 ans 2014 dimanche après-midi.
Grâce à un but et deux aides de Nick Pastujov et à un but et une aide de Patrick Khodorenko, les Américains ont entrepris la défense de leur médaille d’or remportée il y a dix mois au Cap-Breton, Nouvelle-Écosse, avec une victoire.
Trent Frederic, Clayton Keller, Keeghan Howdeshell et Max Jones ont aussi marqué pour les États-Unis, tandis que William Fällström, Marcus Davidsson et Oliver Olsson ont fait mouche pour la Suède. Howdeshell a ouvert la marque à 6 min 45 s du premier tiers en dérobant la rondelle à un défenseur suédois avant de décocher un tir frappé-poignet à l’intérieur du poteau éloigné pour déjouer Gusten Lundh. Puis, Jones s’est emparé du rebond d’un tir de Khodorenko en échappée vers la fin de la période pour porter la marque à 2-0 après 20 minutes de jeu.
La Suède a amorcé la deuxième période avec fougue, nivelant le pointage avant la sixième minute; Fällström a décoché un puissant tir derrière le gardien de but américain Joseph Woll pendant une supériorité numérique à 3 min 57 s et Davidsson a nivelé la marque seulement 1 min 56 s plus tard.
Olsson a permis aux Suédois de prendre l’avance pour une première fois dans la rencontre peu après le milieu de la période, mais neuf secondes plus tard, Frederic créait l’égalité pour les Américains. Khodorenko a ensuite décoché un tir juste sous la barre horizontale pendant une supériorité numérique américaine pour porter la marque à 4-3 après deux périodes.
Keller a permis aux Américains de souffler un peu à 14 min 1 s du dernier tiers; il a capté une passe de Pastujov, a patiné en rond en zone offensive, et a déjoué Lundh d’un tir dans la partie supérieure. Khodorenko a ensuite inscrit le dernier but de la rencontre dans un filet désert au cours de la dernière minute de jeu.
Les deux équipes ont marqué une seule fois en cinq supériorités numériques chacune et les États-Unis ont dominé leurs adversaires 34-24 au chapitre des tirs au but.
Les Américains seront de retour sur la glace lundi contre la Slovaquie à 15 h HE tandis que les Suédois se mesureront à Canada Rouges à 19 h HE. Les deux matchs auront lieu au Shores Recreation Centre.

Shots on Goal

Team	1	2	3	Total
United States	13	17	4	34
Sweden	11	8	5	24

Power Plays

Team	PP	PIM
United States	1-5	20
Sweden	1-5	10

1st Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
6:45	United States	Keeghan Howdeshell Goal (even strength)	USA 1 - SWE 0
18:19	United States	Max Jones Goal (even strength) <i>Assists: Patrick Khodorenko</i>	USA 2 - SWE 0
Time	Team	Penalty Detail	
7:42	United States	Luke Martin: Cross-Checking - Minor (2:00)	
12:00	United States	Max Jones: Roughing - Minor (2:00)	

2nd Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
3:57	Sweden	William Fällström Goal (power play) <i>Assists: Alexander Nylander , Jacob Moverare</i>	USA 2 - SWE 1
5:53	Sweden	Marcus Davidsson Goal (even strength) <i>Assists: Lias Andersson</i>	USA 2 - SWE 2
12:36	Sweden	Oliver Olsson Goal (even strength) <i>Assists: Lias Andersson</i>	USA 2 - SWE 3
12:45	United States	Trent Frederic Goal (even strength) <i>Assists: Riley Tufte</i>	USA 3 - SWE 3
15:39	United States	Patrick Khodorenko Goal (power play) <i>Assists: Ryan Lindgren , Nick Pastujov</i>	USA 4 - SWE 3
Time	Team	Penalty Detail	
0:35	Sweden	William Fällström (served by William Fällström): Interference - Minor (2:00)	
9:01	Sweden	Marcus Davidsson (served by Marcus Davidsson): Too Many Men on the Ice - Minor (2:00)	
13:58	Sweden	Oliver Olsson: Charging - Minor (2:00)	
19:37	Sweden	Jacob Moverare: Cross-Checking - Minor (2:00)	
19:45	Sweden	Jacob Cederholm (served by Jacob Cederholm): High-Sticking - Minor (2:00)	

3rd Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
14:01	United States	Clayton Keller Goal (even strength) <i>Assists: Nick Pastujov</i>	USA 5 - SWE 3
19:03	United States	Nick Pastujov Goal (even strength)	USA 6 - SWE 3
Time	Team	Penalty Detail	
2:44	United States	Patrick Khodorenko (served by Patrick Khodorenko): Head Contact - Misconduct (10:00)	
2:44	United States	Patrick Khodorenko (served by Patrick Khodorenko): Head Contact - Minor (2:00)	
16:32	United States	Ryan Lindgren: Interference - Minor (2:00)	
19:37	United States	Griffin Luce: Roughing - Minor (2:00)	



United States

Skaters

#	Name	G	A	PIM
3 4	Trent Frederic	1	0	0
3 6	Nick Pastujov	1	2	0
3 7	Clayton Keller	1	0	0
3 8	James Sanchez	0	0	0
3 9	Joey Anderson	0	0	0
4 1	William Lockwood	0	0	0
4 2	Patrick Khodorenko	1	1	1 2
4 3	James Greenway	0	0	0
4 4	Chad Kryz	0	0	0
4 5	Keeghan Howdeshell	1	0	0
4 6	Luke Martin	0	0	2
4 7	Ryan Lindgren	0	1	2
4 8	Keenan Suthers	0	0	0
4 9	Max Jones	1	0	2
5 0	Michael Campoli	0	0	0
5 1	Adam Fox	0	0	0
5 2	Griffin Luce	0	0	2
5 3	Matthew Hellickson	0	0	0
5 5	Kailer Yamamoto	0	0	0
5 7	Riley Tufte	0	1	0
Totals:		6	5	20

Goalies

#	Name	Min	Sh	Sv	Dec
3 2	Jake Oettinger	0 : 0 0	0	0	0
3 5	Joseph Woll	6 0 : 0 0	2 4	2 1	WIN
Totals:		6 0 : 0 0	2 4	2 1	0

Coaches

#	Name	Signature
---	------	-----------

Statistics Powered by



Sweden

Skaters

#	Name	G	A	PIM
2	Alexander Andersson	0	0	0
3	Jacob Cederholm	0	0	2
4	David Deutsch	0	0	0
5	Oliver Horrsell	0	0	0
6	Jacob Moverare	0	1	2
8	Adam Thilander	0	0	0
9	Linus Högborg	0	0	0
1 2	Jesper Bratt	0	0	0
1 3	William Fällström	1	0	2
1 4	Pontus Karlsson	0	0	0
1 6	Alexander Nylander	0	1	0
1 7	Oliver Olsson	1	0	2
1 8	Marcus Davidsson	1	0	2
1 9	Albin Sethsson	0	0	0
2 0	Oskar Steen	0	0	0
2 2	Tim Wahlgren	0	0	0
2 3	Linus Weissbach	0	0	0
2 6	Lias Andersson	0	2	0
2 7	Simon Krekula	0	0	0
2 8	Linus Lindström	0	0	0
Totals:		3	4	10

Goalies

#	Name	Min	Sh	Sv	Dec
1	Filip Gustavsson	0 : 0 0	0	0	0
3 0	Gusten Lundh	6 0 : 0 0	3 4	2 8	LOSS
Totals:		6 0 : 0 0	3 4	2 8	0

Coaches

#	Name	Signature
---	------	-----------